
PROTOKÓŁ 
z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w dniu 31 sierpnia 2021 r. 

 
I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 

platformę TEAMS MS. 
 

Zgodnie z pkt 23 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 
Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 1599/2020 Prezydenta 
Miasta Krakowa z dnia 9 lipca 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia oraz 
zasad funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją 
Przewodniczącego KDO ds. Zdrowia, posiedzenie w dniu 31 sierpnia 2021 r. odbyło się 
zdalnie przez wykorzystanie narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu platformy 
TEAMS MS. 

 
II. Obecni członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia z ramienia 

organizacji pozarządowych: 
1. Paweł Wójtowicz - „MATIO" Fundacja Pomocy Rodzinom i Chorym 

na Mukowiscydozę, 
2. Maria Szuba - Stowarzyszenia Przyjaciół Chorych na Chłoniaki „Przebiśnieg”   
3. Alina Słowikowska - Stowarzyszenie UNICORN 
4. Grzegorz Grzonka - Fundacja Internationaler Bund Polska 
5. Karol Hajduk – Stowarzyszenie FRAKTAL 
6. Urszula Smok - Fundacja Urszuli Smok „Podaruj Życie” Ośrodek Pomocy Osobom 

z Chorobami Krwi i Nowotworami 
 

 
III. Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 

1. Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 
2. Agnieszka Markielowska - Inspektor, Referat ds. Zdrowia w Wydziale Polityki 

Społecznej i Zdrowia. 
 

IV. Przyjęto następujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie spotkania i przestawienie agendy. 
2. Omówienie wyników ankiety dot. dalszej działalności KDO ds. Zdrowia 
3. Wybór przewodniczącego, wiceprzewodniczącego oraz sekretarza na kolejny rok. 
4. Wolne wnioski, sprawy ważne dla NGO 
5. Aktualne działania Referatu ds. Zdrowia. 
6. Ustalenie kolejnego spotkania KDO ds. Zdrowia. 
7. Zakończenie spotkania KDO ds. Zdrowia. 



Przyjęto następujące ustalenia: 
 
Ad.1 Na początku spotkania, Przewodniczący komisji Pan Paweł Wójtowicz przedstawił agendę 
spotkania a następnie przeszedł do punktu 2. 
 

Ad. 2 Pan Paweł Wójtowicz poprowadził dyskusję z obecnymi uczestnikami KDO na temat 
wyników ankiety wysłanej do wszystkich członków KDO mailem w dniu 22.05. br. Zawarte w 
ankiecie pytania to:  „1. Czy spotkanie KDO satysfakcjonują Cię? 2. Jeśli nie to, co byś w nich 
zmienił? 3. Jak często powinniśmy się spotykać? 4. Czym Twoim zdaniem powinniśmy się, jako KDO 
zająć w pierwszej kolejności? 5. Czy powinniśmy wrócić do pomysłu połączenia KDO ds. Zdrowia 
z KDO ds. Niepełnosprawności?”. Pan Paweł prezentował przesłane odpowiedzi i prosił o 
wypowiedź na zadane pytania obecnych uczestników KDO oraz o uwagi i komentarze dotyczące 
przedstawionych pytań. Uczestnicy spotkania byli zgodni co do tego, że najważniejszym zadaniem, 
którym KDO powinno się zająć w pierwszej kolejności jest opracowanie planu działań dla KDO 
oraz skupienie się na uatrakcyjnieniu formuły KDO m.in. w celu zachęcenia  
i zaproszenia innych organizacji do dołączenia do Komisji. Pojawił się pomysł aby utworzyć roczne 
plany działalności KDO, które byłyby związane z harmonogramem prac UMK (planowanie 
programów zdrowotnych, budżet miasta). Miałoby to na celu podniesienie poczucia sprawczości 
oraz wpływu na kształtowanie polityki zdrowotnej miasta. Uczestnicy zgodzili się także, że dobrym 
pomysłem jest przeznaczenie czasu na zaprezentowanie się każdej z organizacji w celu wzajemnego 
poznania się oraz przekazywanie na bieżąco aktualności z poszczególnych organizacji na kolejnych 
spotkaniach. Spotkania takie mogłyby być spotkaniami wewnętrznymi bez obecności 
przedstawicieli UMK. Uczestnicy KDO byli zgodni co do tego, aby na spotkaniach dochodziło do 
wymiany informacji dotyczących organizowanych szkoleń oraz wymiany wiedzy na temat 
przedstawianych na tych szkoleniach zagadnień i wymiany doświadczeń. Pani Maria Piętak-Frączek 
- Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK przekazała, że organizacja spotkań z dyrektorami 
krakowskich szpitali jest nierealna z powodu braku czasu. Przekazała również, że UMK może 
wspierać działania KDO ale to do Komisji należy podejmowanie inicjatyw i kluczowa dla 
działalności KDO jest aktywna postawa jej członków. Pani Maria zasugerowała, że członkowie 
KDO mogliby spotykać się wcześniej (bez udziału przedstawicieli UMK) po to aby wypracować 
wspólne stanowisko na dany temat i przekazać na spotkaniu z UMK już konkretne ustalenia  
i wnioski. Wspólny wniosek zarówno przedstawicieli UMK jak i obecnych na spotkaniu członków 
KDO dot. pomysłu połączenia KDO ds. Zdrowia z KDO ds. Niepełnosprawności to pozostanie 
dwóch odrębnych Komisji. Powstał pomysł aby raz do roku organizować wspólne spotkania obu 
Komisji w celu wymiany informacji. 

Ad.3 Pan Paweł Wójtowicz zapytał obecnych o propozycję przewodniczącego, 
wiceprzewodniczącego oraz sekretarza. Po dokonaniu ustaleń, członkowie KDO przystąpili do 
głosowania. Komisja Dialogu Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia podjęła Uchwałę nr 
4/2021 w sprawie wyboru Przewodniczącego w osobie Pana Pawła Wójtowicza („za” – 5 głosów, 
„przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos). Następnie KDO podjęła Uchwałę nr 5/2021  
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego w osobie Pana Marka Lichoty („za” – 6 głosów, 
„przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów) oraz Uchwałę nr 6/2021 w sprawie wyboru 
Sekretarza KDO ds. Zdrowia w osobie Pani Aliny Słowikowskiej („za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 
głosów, „wstrzymało się” – 1 głos).  Pan Paweł Wójtowicz przekazał obecnym, że zgadza się zostać 
ponownie przewodniczącym ale pod warunkiem zwiększenia się aktywności członków KDO ds. 
Zdrowia.  
 
Ad.4 Następnie Pan Paweł Wójtowicz zaprosił Pana Karola Hajduka ze Stowarzyszenia FRAKTAL 
do przedstawienia zgłoszonego przez niego tematu dot. Programu Powszechnego Dostępu do 
Defibrylacji z elementami nauki pierwszej pomocy w Gminie Miejskiej Kraków, który w założeniu 
jest kontynuacją Krakowskiej Sieci AED - IMPULS ŻYCIA. Pan Karol przybliżył temat oraz 
przedstawił swoje uwagi do zatwierdzonego programu. W Krakowie od 2005-2006 roku jest 
realizowany był IMPULS ŻYCIA – program powszechnego dostępu do defibrylacji. Dzięki niemu 



jest w stanie zwiększyć się odsetek powrotu krążenia w przypadkach jego zatrzymania. Program 
składał się ze stałych elementów: rozmieszczenie defibrylatorów, utrzymanie ich, działania 
promocyjne oraz działania edukacyjne związane z nauczeniem pierwszej pomocy. Aktualnie 
program został zatwierdzony przez Agencję  Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. Były 
też wprowadzone poprawki. Według Pana Karola program zawiera liczne błędy: literatura jest 
skąpa, potraktowana wybiórczo, jest nieaktualna; cele są określone w taki sposób, że są praktycznie 
niemożliwe do zrealizowania oraz posiadają błędy merytoryczne. Pomimo tego, że jest ogromna 
ilość literatury na ten temat, w programie nie ma danych, które byłyby danymi wyjściowymi ani 
informacji, jak zostało to opracowane. Przykładowo jest informacja, że zajęcia edukacyjne 
prowadzone są w klasach 6-8, co jest wg Pana Karola nieprawdą. Program w aktualnej formie jest 
nie do zrealizowania. Poprzednio działania programu były utrzymywane pod opieką Krakowskiego 
Pogotowia Ratunkowego co było gwarancją wysokiej jakości, a aktualnie o KPR nie ma mowy w 
programie co zdaniem Pana Karola jest zaprzepaszczeniem dotychczasowych działań. Pan Karol 
przedstawił również informację, że jest możliwość uczestniczenia w szkoleniach dot. Programów 
Polityki Zdrowotnej. Następnie głos zabrała Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. 
Zdrowia UMK. NGO mogą korzystać ze szkoleń z zakresu programów polityki zdrowotnej. 22-23 
września br. planowane jest dwudniowe szkolenie online prowadzone przez Agencję Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji. Następnie Pani Maria Piętak-Frączek odniosła się do uwag 
Pana Karola Hajduka. Pani Maria z większością zarzutów się nie zgadza. Miasto Kraków było 
liderem w przygotowaniu takiego programu. Obecnie opracowany został program polityki 
zdrowotnej, który został przygotowany zgodnie ze wszystkimi wymaganiami Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji. Przygotowany był z użyciem kreatora udostępnionego przez 
Agencję. O pomoc poproszony został ekspert zewnętrzny, który był pracownikiem pogotowia 
ratunkowego, był ratownikiem medycznym i ma doświadczenie naukowe i jego uwagi w programie 
zostały uwzględnione. Program oceniała Agencja Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji  
i nie wniosła żadnych znaczących zastrzeżeń do programu. Program został zaopiniowany 
pozytywnie. Były tam pewne uwagi i poprawki zostały wniesione. Program został zatwierdzony 
odrębną uchwałą Rady Miasta Krakowa i nie można już w tym momencie do niego nanosić żadnych 
zmian. W programie nie ma Krakowska Pogotowia Ratunkowego, bo nie można wskazywać  
w programie polityki zdrowotnej potencjalnego realizatora. Realizator wybierany jest w formie 
konkursu ofert. Potencjalnym realizatorem również może być Krakowskie Pogotowie Ratunkowe 
pod warunkiem udziału w konkursie ofert. Budżet programu jest ograniczony do ściśle 
zaplanowanych działań. Wymieniona zostanie cała sieć, czyli stare urządzenia zostaną zastąpione 
nowymi. W planach jest również przygotowanie aplikacji, która będzie bazą informacji na temat 
AED. Zaplanowane jest spotkanie z panią dyrektor Krakowskiego Pogotowia Ratunkowego. 
 
Ad.5 Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK przekazała, aktualne 
informacje dot. programów realizowanych przez Referat: rozpoczęto przygotowania do nowej 
edycji Zdrowego Krakowa na lata 2022-24 (jest na etapie konsultacji). Trwa okres przejściowy, czyli 
obowiązuje stary Zdrowy Kraków z programami, które były do tej pory realizowane, a jednocześnie 
są potrzeby wynikające z obecnej sytuacji zdrowotnej mieszkańców. Poszczególne programy są 
przyjmowane odrębnymi uchwałami. Tak się stało z programem AED. Kolejny program, który też 
przyjęto uchwałą to program prewencji otyłości u dzieci oraz program szczepień przeciwko grypie 
dla dzieci od 6 miesiąca do 60 miesiąca roku życia. Z inicjatywy radnych miasta Krakowa przyjęty 
został program in vitro. Ważnym aktualnie zadaniem Referatu jest promocja szczepień przeciwko 
COVID-19 w szkołach. 
 
Ad.6 Kolejne spotkanie KDO ds. Zdrowia odbędzie się 9 listopada 2021 r. o godz. 10.00. 
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia. 
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